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 ... להודות ולהלל   - חובת כל היצורים ובפרט אנו 

האמת... בכנות... לא תכננתי להוציא השבוע גיליון... סו"ס ערב פסח... למי יש זמן לקרא... אבל חזקה עלי החובה!!! החובה  
 של כל היצורים וגם שלי, להודות ולהלל ולשבח ולפאר על כל הניסים והנפלאות שה' עשה איתנו במוצאי שבת האחרון...  

זו סיבה להגיד נשמת כל חי ברוב עם, וירוממוהו  -אבל עדיין!! גם השיקול הזה הוא עדיין לא סיבה להוציא עלון... אם כבר  
אז זהו!!! שהסיבה שהרגשתי צורך אישי לכתוב השבוע...    בקהל עם ובמושב זקנים יהללוהו.. אבל מה זה קשור לעלון הזה...  

ואני חושב    זה בגלל שלמרבה האבסורד מצאתי את עצמי די אדיש ולא מתפעל מגודל הניסים והנפלאות שה' עשה איתנו..
שיש עוד כמה חרדים שמזדהים עם התחושה הזו... ואני מדגיש 'חרדים'!!! ולמה?? כי הספיק לי לשמוע כמה הודעות קצרות 

יפוניסט מצוי... שלאורך כל של קווי המידע בשביל להיכנס לדרמה... זה הספיק לי בשביל לנסות לדמיין מה עובר על אי
הלילה הוא מלווה את הטיל שיוט... ומשייט יחד איתו ברשת...... ותחשוב שנוסף לכל גם נושף לו בעורף אותם מחזות הזוועה  
של גופות מרוטשות ודם ועשן מאותו שמחת תורה ולחשוב שכעת 'ראש הנחש' דוהר לכיוונך, ועוד בדרמטיות!! המטכמי"ם 

מי שמחובר לרשת לא נשאר אדיש כמוני וכמוך... כזה אחד לא סובל מאדישות!!  ! בדרך 'להיכנס בך'!!! ממילאכבר בדרך!!
לא צריך להזכיר לו איזה דרמה קרתה פה!!! אבל מה לעשות שאני חרדי... וכל ההסרטות, וההדגמות, וההסברים, וההנחיות, 

תו לילה הקשבתי לכל רחש... פחדתי מאיזה בום משמעותי  כל זה רחוק ממני, רחוק מהעיניים רחוק מהלב... אז כן... באו
כשקמתי בבוקר אמרתי לעצמי... נו... סתם עשו עסק...   שיקפיץ אותי... )אני פחדן גדול( אבל מה לעשות שגם זה לא הגיע...  

ושוב: שלא תבין: בשכל אני יודע הכל!!! אני לא מפגר!! הנתונים נמצאים ברראש!! אבל    סתם הלחיצו... לא קרה שום דבר...  
 והתחושה הזו מאוד מביכה... ועל זה באתי!!!! סו"ס בלב אנחנו מנותקים... 

אז למי שמזדהה עם התחושות שלי... אני רוצה להרגיע אותך... איש בשורה אני... אנחנו בחברה טובה!!! יש לתופעה הזו  
מקדמה בהיסטוריה היהודית, היה זה בדורו של חזקיהו, שסנחריב שלט בכיפה... בלבל את כל האומות, הצליח להחריב את 

ת הכי אימתניות לא הצליחו לעמוד מולו, ואחרי שהוא סיים לכבוש את כל  כל הארצות... כל העולם כולו רעד מפניו, והאומו
העולם... כעת הוא בא לכבוש את ירושלים!!! ובדיוק אז חזקיהו היה מלך... וחזקיהו לשם שינוי, היה המלך החלש ביותר  

כל שאינו עוסק בתורה מכל מלכי יהודה מבחינת צבא ותחמושת והגנה... הוא המלך היחיד שנעץ חרב מבית המדרש ואמר:  
ידקר בחרב, כלומר: במילים אחרות: הוא לקח את כל התקציב שהוקצה למשרד הבטחון והעביר אותו כולו לבית המדרש...  
כל  אבודים!!!  אנחנו  דוד...  קלע  ולא  חץ...  לא  ברזל,  כיפת  שום  הגנה,  שום  לכם  אין  ירושלים:  אנשי  לכל  הבהיר  והוא 

ל בית המדרש... מכאן ואילך אין לנו שיור אלא התורה הזאת... ואכן לא היה לדורו של התחמושת הועברה לשמן למאור ש 
חזקיהו הרבה ברירה... הם הפנימו שהמפלט היחיד זה בית המדרש.. אחרת אנחנו נדקר בחרב...   וכך חזקיהו הקים עולה 

קיהו עמד מאחורי העקרון שלו ולקח של תורה עד שלא היה תינוק ותנוקת שלא היו בקיאים בהלכות טומאה וטהרה... וחז
  1800-עליו אחריות!!!! ואכן ביום י"ד בניסן סנחריב חנה בכניסה לירושלים.. ובליל ט"ז קרה נס למעלה מדרך הטבע וכל ה

הכל נפל היישר    - ראשי גייסות שלו מתו ולא נשאר מכל הצבא שלו זכר... וכל ההון שסנחריב צבר מכל האומות שהוא כבר 
 עד כאן הסיפור!!!  של חזקיהו...לתוך ידיו 

כעת... ביום שאחרי... כל העולם המום!!!! כל האומות לא מאמינים... מה... זה האיש מרגיז ממלכות...?? סנחריב שכולנו 
 טעמנו מנחת זרועו ואף אחד לא יכל עליו... הוא נפל בידיו של חזקיהו האברך הזה שלא יודע להחזיק אקדח בידיים?? 

 איזה נס עצום!! איזה קידוש שם שמים עצום.. 

כעת ישעיה הנביא ניגש לחזקיהו המלך... נו... זמרו ה' כי גאות עשה??? צריך להגיד שירה!! צריך להודות ולשבח ולפאר לה'...  
אבל לא!!! כאן לפתע חזקיהו מפתיע ומסרב בתוקף: לא!!! אני לא מוכן לומר שירה!!! ולמה??    אשירה לה' כי גאה גאה...   

לחזקיהו יש עקרון שלא לומר שירה... זה לא עצלות...    'תורה שאני עוסק מכפרת על השירה'!!!    -'מודעת זאת בכל הארץ' 
 זה לא שכחה... זה עקרון!! יש לחזקיהו עניין עקרוני שלא!! לא לומר שירה... ולמה?  

מדרך הטבע... אבל כאן?? אני מתעקש לטעון שהנס שהיה כאן הוא בדרך    למעלה טוען חזקיה: שירה אומרים רק על נס ש
ירושלים... תדעו לכם שמי שיעסוק בתורה מונהג בהנהגה  ליושבי  הטבע!! הרי במשך כל השנים האחרונות אני מבטיח 

שבנא כל הזמן חלק עלי וטען כנגדי שאני לא ריאלי... הוא הפעיל נגדי אופוזיציה לוחמת )עליונה!! כל ההנהגה שלו היא למעלה מדרך הטבע...  

בנשק וצבא וטען לי שאני מפקיר חיי אדם ולכאורה הוא צדק!! הוא צדק שבדרך הטבע אין לנו שום סיכוי נגד סנחריב... ולכן אנחנו מוכרחים או להתחמש  
ישיבות... ותכל'ס, מה אני טענתי כנגדו?? נכון שבנא!!   12ישיבות נגדי בו בזמן שאיתי נשארו רק    13לגבש  מולו או להיכנע ולהשלים איתו... הוא הצליח  

טוען שמי שעוסק בתורה, כל ההנהגה שלו היא למעלה מדרך הטבע!!!! וממילא הטבע   אני    (נכון שבדרך הטבע אתה צודק!! אבל 
ה' יפיל את סנחריב לפנינו... כל הסיבה  שנהגתי היתר להתעלם מחובת ההשתדלות   בדרך הטבע שלו הוא אחר!!! ולכן  

  לאחוז בחרב וחנית... זה רק בגלל שאני אוחז שמי שעוסק בתורה ודבוק באילנא דחיי, הרי הטבע שלו הוא למעלה מהטבע!!! 
 .. 2ההמשך בעמוד  
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שכן חובת כל היצורים להודות  
 .. ולהלל 

ממילא כעת שקרה הנס, זה עקרוני אצלי  (  -)המשך
שלא לומר שירה... כי אם אומרים שירה, זה אומר 
שאני מבין שהיה פה נס למעלה מדרך הטבע, אם  
שבנא   אז  הטבע  מדרך  למעלה  נס  באמת  פה  היה 
צודק בטענתו שאני חסר אחריות למה התעלמתי  
והזנחתי את חובת ההגנה וההתחמשות... למה את 

 י לכיוון בית המדרש???  כל החרבות היסטת

רבנן  וחוקי!!!  צפוי  זה היה  לכן עקרונית מבחינתי  
לא צריכי נטירותא זה אצלי חוק בטבע ולכן אין טעם 

 לומר שירה... עסקים כרגיל...  

עד כאן שיטתו של חזקיהו!!! אבל תכל'ס... בשורה  
אמר  לא  שהוא  זה  על  נענש  חזקיהו  התחתונה 

)וה' רצה שהוא יהיה משיח, ובגלל שהוא לא אמר שירה  שירה...  

וצריך להבין למה?? עכ"פ מה פה    הוא לא נהיה  משיח(
סו"ס   בו...  חוזר  לא  חזקיהו  סו"ס  הצדדים??  שני 
הוא בעל הנס וככה הוא בחר לראות את הנס... אז 

 מה פה שני הצדדים???

הנס   ובעקבות  האלו...  הימים  ברוח  לי  תרשה  אז 
האחרו שבת  במוצאי  איתנו  שאירע    ן הגדול 

שמור...   חרדי  בתור  שלי  המעורבות  והתחושות 
תרשה לי להמחיש לך את הרקע הכללי מה היה שם 
מאיזשהו  לך  מוכר  זה  אם  לי  ותגיד  חז"ל(..  )ע"פ 

 מקום...   

ובכן: דורו של חזקיהו!! מדובר היה בדור שכל כולו  
זו הייתה   רק שתבין:  ישיבות...  ובחורי  כולל  אברכי 
עשרת  כל  ובזוז...  שסוי  היה  ישראל  שעם  תקופה 
וגם  יהודה...  רק  זה  שנשאר  ומי  גלו  כבר  השבטים 
לא   יהודה  מאנשי  שחלק  פנימי...  פיצול  היה  שם 

אר מלך רק הלכו עם חזקיהו... וממילא חזקיהו נש
בודדים(   מקומות  כמה  עוד  )ואולי  ירושלים  על 
בקיצור: מה שנקרא היום 'אנשי ירושלים', ועליהם  
מאה   של  מנהיגות  הוביל  וחזקיהו  חזקיהו!!  מלך 
אין   מזה  וחוץ  ה'...  ובעבודת  בתורה  דבקות  אחוז 
של   שנים  באותם  שבדיוק  שתבין:  רק  כלום!!! 

ה הטלטלה  את  עבר  כולו  העולם  כי חזקיה... 
משמעותית מאז בריאת העולם... סנחריב כבש את 
מקצה  העולם  כל  את  וטילטל  כולו  העולם  כל 
היום   עצם  עד  האומות  כל  נתבלבלו  ומאז  לקצה... 
הזה... וממילא כל אומה שפויה שעוד חלמה לעמוד  
גמרו   לא  הם  סנחריב,  מול  ולהתגבר  נפשה  על 
להתחמש בצחצוחי חרבות ובהגנה אוירית ובכוחות 

או  צבא   סנחריב  נגד  להילחם  לנסות  כדי  גדולים 
וזה היה  לו ללא תנאים...  במקביל החליטו להיכנע 
הנושא שהטריד אז את כל העולם כולו!! זו הייתה  
מלחמת עולם בכל קנה מידה!!! כולם כבר הספיקו  
עשרת  וגם  סנחריב...  של  זרועו  מנחת  לטעום 
אחד  ממקום  חוץ  בגלות...  נלקחו  כבר  השבטים 

רושלים... ושם יש איזה מלך משונה שהוא שנקרא י
אבל   באדמה...  לא  אמנם  הראש...  את  טומן 
בתורה!!!! כל המלחמת עולם שמתחוללת מסביבו  
לא מעניינת אותו... בערוץ החדשות של ירושלים לא  
מדברים על סנחריב... הוא לא נושא... לא מתגייסים 
 לצבא... אין תחמושת... אין כלום... חזקיהו עסוק רק

בדבר אחד!!! להרבות חיילים לתורה... הוא משקיע 
החורף   בלילות  למאור  בשמן  התקציבים  כל  את 
ולמלאות גרונם של תלמידי חכמים יין...  ואם כבר יש 
החרב  זה  בירושלים  מאיימת  שכן  חרב  איזושהי 
שחזקיהו נעץ בבית המדרש... שאוי ואבוי למי שלא 

לדמיין את לומד תורה... עד כאן הרקע!!! כעת תנסה  
שחי  חרדי  בציבור  מדובר  בירושלים...  העויילם 
את  להגיד  יודע  ולא  כמעט  משלו...  באטמוספרה 
ואומר   לירושלים  מגיע  אתה  סנחריב...  השם 

זה לא אומר לאף אחד כלום... מה לעשות...    -סנחריב
בהלכות  עסוקים  מידי  יותר  והתינוקת  התינוק 

מי שיטרח   לא היה  ועד כה  וטהרה...  לעדכן  טומאה 
אותם שיש כזה 'פרצוף...' )אל תשכח שהם לא למדו 
יודעים  לא באמת  והם  למדו היסטוריה,  לא  ליבה... 
יודעים   כן  הם  אבל  לירושלים...  מחוץ  קורה  מה 

 להסביר לך את הר"ש במסכת עוקצין(  

אנשי   פתאום  בהיר  ביום  בניסן!!!  י"ד  יום  והנה!!!! 
ירושלים קמים בבוקר, והם לפתע רואים צבא אדיר  
חרבות...   וצחצוח  וסוסים  רכב  ירושלים...  מול  חונה 

 אה... שלום עליכם... מי זה?? 

אה... זה סנחריב...  הופה!!! אנשי ירושלים לראשונה 
מוציאים את הראש מהגמ', ולראשונה הם נחשפים  
אתה   טוב...  בוקר  אה...  סנחריב!!!  שנקרא  ל'דוד' 

 קולט מה קורה פה??? 

)מאותם יהודים שהיו חיים בארץ  אלו שהיה להם אייפון...  

יהודה אבל מחוץ לירושלים... 'הפאנטיות' של חזקיהו הייתה יותר 

הם כבר מכירים את סנחריב יותר    מידי גדולה עליהם(
מידי טוב... הוא עוקבים בחרדה כבר כמה שנים איך  
אחרי  מדינה  וכובש  ענק  בצעדי  מתקדם  שהוא 
ומואב  עמון  ואת  צור,  את  כבש  כבר  הוא  מדינה, 
ומצרים ואת ארם ובכל מקום הוא הגלה והשאיר עיי 
חרבות... והם מתעדכנים שהנה, הוא מתקרב!! והנה 

פה!!!  מחסל הוא  שהוא  עד  שעות  של  עניין  זה   !
מעבר  זאת  לעומת  ברצפה!!!  שלהם  הלב  אותנו... 
לחומה יושבים להם אנשי ירושלים בשקט ובשלווה...  

יודעי סנחריב  לא  בכלום...  מעודכנים  לא  כלום...  ם 
הוא לא נושא אצלם, מה לעשות... חזקיהו הוא פה  
המלך והוא קובע מה מטריד ומה לא... ומה לעשות 
בלהבין  עסוק  והוא  בביהמ"ד  כעת  יושב  שחזקיהו 
צריכים  אנחנו  אז  הכסף',  את  קונה  ב'הזהב  פשט 

 לדאוג??  

ותכל'ס... היום בי"ד בניסן לראשונה אנשי ירושלים  
שומעים אזעקה מצבא סנחריב... זה אולי מעורר את  
בדיוק   מאוד...  מצטערים  אבל  שלהם...  הסקרנות 
היום אין לנו זמן לזה... כי היום זה בדיוק ערב פסח...  

 ו

מחר!!  איתי  תדבר  טובה...  תעשה  זמן  אבל  לי  אין   !
ואכן עכשיו...  לישון  לזה  הולכים  ירושלים  אנשי   ...

)כי הם שמעו שחזקיהו בעצמו הולך לישון... אם חזקיהו  בלילה...  

והם לא מספיקים   הצליח להירדם... אז למה שאני אדאג...(
לקום בבוקר... והם שומעים ש... שהאירוע הסתיים...  

ויהי בלילה ההוא ויצא    מתברר שעורבא ? ! ? פרח!!!  
מתים!!!   פגרים  כולם  אשור...  במחנה  ויך  ה'  מלאך 
הסנחריב הזה שבקושי הספקנו בכלל לשמוע עליו... 
כבר   והוא  שלו...  השם  את  לאיית  הספקנו  לא  עוד 

נעלם מהשטח... הוא כבר מת... נו... הלאה... לנייעס 
  הבא... ממשיכים עסקים כרגיל... 

עכשיו: לך תסביר לאנשי ירושלים!!! לך תספר להם  
להם!! קרה  ונורא  איום  נס  להם   איזה  תסביר  לך 

שהסנחריב הזה כבר הצליח לשגע את היקום כולו...  
היקום  בכל  אחד  אדם  בן  שאין  להם  תסביר  לך 
שנשאר בד' אמות שלו!!!! את כולם הוא טלטל ודיכא  
והרג ולא חמל... לך תסביר לירושלמים ה'מצומצמים' 
עולמי  נתפסת בקנה מידה  האלו איזה דרמה בלתי 

שלהם  האף  מתחת  כעת  לא   מתרחשת  אפילו  והם 
מה אפשר לעשות... אנשי   קולטים באיזה סדר גודל...  

את   להם  סגר  חזקיהו  בעניינים...  לא  ירושלים 
אפילו  להם...  נתן  לא  הוא  מייל  אפילו  האינטרנט... 

להם... ושלח  את הקליטה של הפלאפונים הוא שיבש  
לעשות  ומה  המדרש...  לבית  רק  בתקיפות  אותם 
שכתוצאה מזה הם אף פעם לא ידעו מי זה סנחריב... 
גם   וממילא  אצלם...  נושא  היה  לא  פעם  אף  זה 
שמים   כבוד  גילוי  כזה  שקרה  עכשיו  גם  עכשיו!!! 
עצום... נס כזה גדול!! כזה אשירה לה' כי גאה גאה,  

את קולטים  לא  הם  עכשיו  גם  הישועה...   אז  היקף 
 אפילו לא מתחילים לקלוט... הם אדישים מידי... 

בכבודו   חזקיהו  שגם  הכל...  על  שבנוסף  ותחשוב 
ומתעקש  הזו  האדישות  עם  פעולה  משתף  ובעצמו 

אז כמובן: אצל חזקיהו הנס (שהנס הזה לא שווה שירה!!!  

בגלל  השירה!!  הוא  התורה  שעסק  בגלל  שירה,   שווה  לא  הזה 
שהתורה היא פה השירה!! ההנהגה של התורה שכל כולה למעלה  
אצל  בקיצור:  לטבע...  הזה  הנס  את  הופכת  היא  הטבע,  מדרך 

אצל אנשי ירושלים   (חזקיהו יש פה לפחות מהלך עמוק... אבל
אדישות... הם באמת לא קולטים מה קרה... הם    יש

עשה  באמת לא תופסים את ההיקף של ההצלה שה'
בתורה. שלהם  הדבקות  בכח  מגיעה   .להם  ופה 

התביעה על חזקיהו!!! סו"ס שכן חובת כל היצורים 
פור ולשבח.  ולהלל  להודות  אלוקינו  ה'  ט!!  לפניך 

להתנוסס נס  פה  עשה  ה'  פה   סו"ס  לנו  שלח  ה' 
היות   סו"ס  תתקבל...  שהנשיקה  רוצה  והוא  נשיקה 
וכשה' נפרע מהרשעים הרי שמו מתגדל בעולם, הרי  
ה'  אתה  כי  'וידעו  זה  השלם  התיקון  של  היעוד  כל 
לבדך עליון על כל הארץ', )שזה כתוב באותו פרק פ"ג  
שה' נפרע מאויבינו( אז מוטל עלינו כיהודים לפרסם 

ולדו ה'  חסדי  של  את  העניין  כל  הרי  וזה  בזה...  ש 
אשר  את  בנך  באזני  שתספר  שע"י  מצרים  יציאת 
התעללתי במצרים, הרי 'וידעתם כי אני ה'!! ואת זה 

 דורו של חזקיהו הפסיד... ועל זה באה התביעה... 

 

 תכל'ס: כלפי מה הדברים אמורים??? 

כמובן שלהבדיל אלפי הבדלות בין דורו של חזקיהו  
להשוות..   להעיז  לרגע  מתיימר  לא  אני  שלנו...  לדור 
דימיון   קוי  ישנם  מסויימת...  די  בבחינה  אבל 
מסוימים בין החרדים השמורים בדורנו לבין דורו של  
חזקיהו... כן... כמו שדורו של חזקיהו היו דור שמנותק  

מס מבחינה  מהעולם!!!  אנחנו  לגמרי  גם  וימת 
החרדים השמורים בדור הזה נמצאים בסיטואציה די  
דומה... ולא כ"כ בגלל שאנחנו הצדיקים, אלא בגלל  
קטן  גלובלי  כפר  נהיה  העולם  שכל  הנתונים  עצם 
שמחובר כל היום למידע שזורם כל הזמן ואילו אנחנו  
לרשת...   להיחשף  לא  כדי  בשיניים  שמחזיקים 

מ פשוט  אנחנו  מזה  עצמנו  וכתוצאה  את  וצאים 
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כמו  ממש  אנחנו  מהעולם!!!  ומבודדים  מנותקים 
דורו של חזקיהו, שסגור בתוך חומות ירושלים... כל  
ואנחנו   חוויות  מיני  כל  וחווה  מדבר  כולו  העולם 

)ובא כעת לא נכנס חיים לנו כאן בתוך בית המדרש...  

לצטט  זמן  ואין  מקום  שאין  וחבל  הזו,  המדהימה  לתופעה 
פסוקים איך שזה היה בדורו של חזקיהו שזה כ"כ מזכיר את דור 
האברכים בדורנו, ונתן לך ה' לחם צר ומים לחץ... ובכל זאת הכל  

ותכל'ס כתוצאה מזה נוצר נתק וטלפון    טוב ושלווה...(
 שבור טוטאלי בינינו לבין כל העולם מבחוץ... 

הראשונה  בפעם  זה???  את  פגשתי  הכי  ואיפה 
בימים   שנה,  חצי  לפני  בדיוק  זה  את  פגשתי 
הספורים שלאחר שמחת תורה... שמדינת ישראל 
סגורים!   היו  העסקים  משותקת!!  פשוט  הייתה 
והייתה אוירה של   היו מכונסים בעצמם,  האנשים 
אנחנו  גם  כמוני,  חרדים  כמה  ועוד  ואני  מוות... 

ג מאוד,  תיאורים הצטערנו  שמענו  אנחנו  ם 
מספרי  על  מאוד  התאבלנו  אנחנו  וגם  מזעזעים 
עדיין   ועדיין!!!  הזמן...  כל  וגדלו  שהלכו  ההרוגים 
הרגשתי שיש איזשהו קצר!! קצר בתקשורת!!! אני  
להיות  הצלחתי  לא  כך..  כדי  עד  מפורק  הייתי  לא 
להיכנס   הצלחתי  לא  גם  עמוק,  כ"כ  בדכאון 

לי נעים עם זה... בהתחלה  לפאניקה... ו... ולא היה  
עד   ברגש!!  אצלי  נשחק  משהו  שאולי  התרגשתי 
מתחיל  שהכל  לבי  תשומת  את  העיר  שמישהו 
ונגמר ברשת, מי שמחובר לרשת פוגש את החורבן 
של סנחריב, הוא רואה גופות מרוטשות ומבותרות,  
רואה דם, אכזריות, ואילו אני?? יש לי אמנם את כל 

עדיי עדיין!!!  אבל  רואה המידע,  אני  הגמ'  את  ן 
ואילו את הזוועות אני לא רואה... ולאורך כל החצי 
הזה...   הקצר  את  פוגש  אני  הזו  האחרונה  שנה 

החילונים כבר חצי   ובינינו... אנחנו סובלים מזה!!  
התחיל   כשהמשק  גם  אדם...  בני  לא  שנה 
ואילו  לעצמו...  חזר  לא  הציבור  עדיין  להתאושש 

לעשות. מה  החרדים...  בתוך  אנחנו  חיים  אנחנו   ..
רואים  ירושלים... לא מחוברים לרשת... לא  חומת 
תיעודים  אלינו  מגיעים  ולא  ירוט,  כל  בטלוויזיה 

כל    בתור דוגמא:  רק  מוחשיים של חיסולים מעזה,  
כל  את  כמעט  בע"פ  יודע  לרשת!!!  שמחובר  מי 
עליהם   מתפלל  הוא  כי  למה??  החטופים...  שמות 
מכיר  הוא  רוצה...  היית  בשמו"ע??  אותם  ומזכיר 
ואמא   וסרטון...  סיפור...  יש  כל אחד  על  כי  אותם 

מפגי שלו  ואח  מתראיינת,  מתועד  שלו  והכל  ן... 
ותבין חצי    ומוסרט...  כבר  ברשת  שנמצא  שמי 

כבר עמוק במשפחולוגיה של החטופים    שנה... הוא
בפנים... עמוק  אותם  לא   ומכיר  אני  זה  כל  ואת 

!!! ומה הפלא שאני יודע!!!! ואני לא מתחרט לרגע
אני   מסוימים  וברגעים  לזה...  מחובר  פחות  הרבה 
נוח... מה... שכחתי מהחטופים??? מה  מרגיש לא 
לעשות שאני בן אדם... ושמחת תורה הייתה לפני 
זה   בחטופים  ההתעסקות  כל  ומאז  שנה,  חצי 
ברשת, ואני לא שם!! תעשה משהו!!!! מה לעשות  

שאנ  בגלל  רק  לא  בעזה...  לא  מתגייס, שאני  לא  י 
אלא בגלל שאני לא ברשת, וברשת כל הזמן רצים 
מיני  לכל  גבורה  ותעודות  ומשפטים,  סרטונים, 
חיילים וכדו', והעסק שם חי, ואני ברוך ה' לא שם!! 

)תבין: שכבר חצי שנה יש פה    ואני שמח שאני לא שם!!  

מלחמה!!!! וכולם שואלים: איך יכול להיות שעד לפני שלושים 
המל היום שנה,  ואילו  חודש,  תוך  נגמר  זה  ארוכה  הכי  חמה 

מה   תוקפה??  בשיא  והיא  שנה  חצי  להימשך  יכולה  מלחמה 
אם המלחמה    התשובה האמיתית?? המלחמה היא ברשת!!!!!!

אביב   בתל  לחיות  יכול  אני  זמן  כמה  הקרב!!!  בשדה  הייתה 
והעולם   הקהל  דעת  זמן  כמה  בסיני...  מלחמה  שיש  ולזכור 
יכולים לאחוז ראש עם משהו שנעשה אלף ק"מ מרחק מהם...??  

זו אחד הסיבות למה מלחמות פעם 'ידעו' להיגמר!! אבל היום, יש  
מי שמתחזק את המלחמה, היום ככככולם בתוך שדה הקרב, כבר 
חצי שנה שכל מדינת ישראל נמצאת עמוק בתוך עזה, מלווה את 
מתוחזק!!!  והעסק  ממשלה,  החלטת  כל  מלווה  הפירים,  השמדת 

 ( מה לעשות שאני לא שם...ו

לי...  נשבר  זהו...  להודות, אבל מחנוכה...  לי  נעים  לא 
כבר לא היה לי כח להגיד תהילים על המלחמה, למה?  
לי אחד  זהו... התרגלנו למלחמה... אה... טען  די...  כי 
בעיצומה?   המלחמה  נורמלי??  אתה  האייפוניסטים, 
בעיצומה...  המלחמה  צודק...  אתה  נכון...  כן...  אה 

אגיד אני  אז  שאם    טוב...  לבד  מבין  אתה  תהילים...  
הייתי נחשף למה שהאייפוניסט נחשף, לא הייתי צריך  
וחנון  רחום  יותר  לא  הוא  לי...  יעיר  שהאייפוניסט 

 ממני...  

נבוך!!!   שאני  שנה  חצי  כבר  מזה  כתוצאה  ותכל'ס 
הנתק   הזמן,  כל  ומעצימה  הולכת  רק  הזו  והמבוכה 
מאוד  מאוד  בעולם,  שקורה  ממה  לנו  שיש  הרגשי 
מזכיר לי את דורו של חזקיהו שכל העולם גועש ורועש  
הם  מדובר...  מה  בכלל  יודעים  לא  ירושלים  ואנשי 

... ועל מפחדים מהחרב של חזקיהו בתוך בית המדרש
צף!!!!  זה  שוב  הזה,  בשבוע  כעת  באתי!!!!  עתה    של 

ולפי הנתונים  הקר במוצאי שבת היה נס, שלפי השכל
היבשים!!! מדובר פה בנס בקנה מידה בלתי נתפס!!!  
לנתונים...  להאמין  מתקשה  אני  שבינינו...  כדי   עד 

ש המפרץ...  מלחמת  את  זוכר  שאני  לי    39-מספיק 
מד להשבית  הצליחו  ימים...  טילים  חודש  במשך  ינה 

ב  מדובר  שאומרים,  מה  לפי  בבת    300- וכעת  טילים 
אם  מסקאד!!!  גדול  יותר  מהם  אחד  שכל  אחת 
הנתונים האלו נכונים... ושום דבר כמעט לא קרה... זה 
נס בלתי נתפס לחלוטין!!! ובכל זאת!!!!! הלכתי לישון 
ושמעתי   בבוקר  וקמתי  נרדמתי..  וגם  לילה...  באותו 

שקרה כבר מה  שעה  חצי  ואחרי  התרגשתי...  וקצת   ,
הייתי עצבני על העבודות לפסח ורציתי לברוח לבית 
הנס  מאהבת  ברצון  קבלוה  שהדר  בגלל  לא  המדרש 
תוך  זהו!!!  לפסח...  מהעבודות  לברוח  בשביל  אלא 
כלום..  פה  קרה  לא  כאילו  לשגרה...  חזרתי    שעתיים 
 ופתאום תפסתי את עצמי!!! ההלו קרה פה  נס עצום

תקבל את הנשיקה מה'  תתרגש...  תתפעל...  ונורא... 
די   שאני  לב  ושמתי  נשיקה...  בחזרה  לו  ותחזיר 

 מתקשה להיכנס לזה...  

ואז קלטתי ששוב אותו סיפור!!! מי שמחובר לרשת...  
ליווה את הטיל מרגע היציאה שלו עד הירוט, הוא קרא 
את כל הנתונים, שמע את כל ההצהרות... חווה מקרוב  
  את כל הפאניקה, והוא קלט מה קרה פה!!!! ואילו אני 

יודע דבר אחד, שלא הייתה אזעקה בחיפה, ואם לא 
הייתה אזעקה אז אין כלום... אני צריך ללמוד הרבה 
לחיות את הדרמה שהתחוללה אי שם  מוסר בשביל 

במרחוק   ממילא    1000באויר  ו...  ק"מ  בבוקר  קמתי 
 וממשיכים הלאה כרגיל... ולא נעים לי עם זה... 

אז ככה: דבר ראשון: לא לקחת ללב!!! צריך לדעת שזה  
דו שאנחנו  משלמים  שאנחנו  החיובי  של המחיר  ר 

מעצמנו חסכנו  והמון   חזקיהו...  בנפש  פציעות  המון 
גם   בשמחה  ואפילו  בשלווה  לחיות  זכינו  פאניקה, 

האחרונה שנה  ה'   בחצי  של  עבדים  להיות  הכי:  והכי 
 ולעשות את רצונו... 

?? אנחנו גם פחות חוינו את הניסים והנפלאות...  אה...
של    זה דורו  של  החבילה  מעסקת  חלק  זה  נורמלי!! 

 חזקיהו... 

אמר  לא  שהוא  זה  על  נתבע  חזקיהו  הרי  סו"ס...  אבל 
את   לאסוף  צריכים  כן  אנחנו  הכל  למרות  ולכן  שירה... 
פה   שקרה  ולהבין  הנתונים  את  לפחות  לקבל  עצמנו... 
ניסים ונפלאות, וחובתנו להודות לה'!! ולהבין שאף אחד  
לא יעשה את זה!!! כי ממ"נ, מי שכבר נמצא ברשת והבין  

אל תשכח שהוא גם נחשף לאופוריה   את היקף הניסים,
אנחנו   ודווקא  וביבי...  הרמטכ"ל  של  ידי  ועוצם  ולכוחי 
להיחשף  שכשירים  אלה  אנחנו  מהרשת,  שמנוטרלים 
עושים   שאנחנו  כפי  הלב  את  ולעורר  היבשים  לנתונים 
מידי שנה בליל הסדר, ולהבין שה' עשה איתנו נס עצום 

ע שאנחנו  ולדעת:  לה'!!!!  ולהודות  צריכים  ונורא,  דיין 
 המון המון רחמי שמים... 

של  האויריות  ההגנה  ביכולות  שמתרברבים  אלו  ולכל 
מדינת ישראל... צריך לדעת שזה הכי מלחיץ!!!! כי כשה' 
רוצה להראות את גדולתו וגבורתו ושהוא שליט יחיד!!  
על   גיבור  לא  ה'  חלשים!!!  על  זה  את  מראה  לא  הוא 
גבורתו  את  מראה  ה'  ישע,  חסרי  מנצח  ולא  חלשים, 

הסיב החזקים!!!  על  בעזה דווקא  המערכת  שגדר  ה 
נפרצה, זה רק בגלל שהיא הכי משוכללת בעולם, וה' רצה  
להראות לעיני כל, שכשגזירה היא מלפניו לא יבצר ממנו 

 מזימה!!!  

ולכן אין מה להסתבך, וגם אין צורך ל לעצום את העיניים 
נחשלת   היא  ישראל  מדינת  כאילו  עצמי  את  ולרמאות 
ואין לה יכולות הגנה מוצלחות ביותר... למדינת ישראל 
מערכת  לה  יש  ביותר!!!  המתקדמות  הגנה  יכולות  יש 
הגנה אוירית מהמשוכללות בעולם, וגם סיוע לא מבוטל  

א בסדר,  זה  בכח,  מארה"ב  השכל  את  לסגור  צורך  ין 
בפרט שזה לא עוזר!! אלא מאי??? מה לעשות שהוכח  
שכשה'   ביותר  מדממת  בהוכחה  שנה  חצי  לפני  כבר 
מחליט אחרת!!!!! אז ה' לא בוחר את המדינה המפגרת  
הכי   הצבא  את  בוחר  הוא  אדרבה,  אלא  והנחשלת... 
ה'  ושם  מפותח  הכי  ההגנה  פיתוח  ואת  מפותח, 

י לב נמו שנתם ולא מצאו כל אנשי חיל  אשתוללו אביר
את ידיהם, מגערתך אלוקי יעקב... ומי יעמוד לפניך מאז 
הנכון!!!!   במקום  הדברים  את  להעמיד  נא  אז  אפיך... 
מאוד  ולהזהר  חיל,  לעשות  הכח  את  שנתן  לה'  תודה 
שלא לתלות תקווה בהם, כי כשה' לא רצה הטעויות הכי  

שם... דווקא  נתגלגלו  להיות     גדולות  נמשיך 
מנותקים... נמשיך להיות שפויים, לא נקח ללב את  
שנשארו   השפוים  שאנחנו  נדע  שלנו...  הניתוק 
עדכון  שכשמגיע  סתירה  לא  זה  אבל  בעולם... 
שמצדיק הודאה לה'... אנחנו צריכים להכניס את  

   ונאמר לפניו שירה חדשה. עצמנו לזה...
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 !!  ימים הסטוריים ... אנחנו ב קח בחשבון 
 נא לחייך למצלמה.. זה מונצח!!!! 

לא   אנחנו  אבל  מסוימת...  ודי  קצרה  די  תקופה  ישנה  ישראל  עם  בתולדות 
מחדש   שנה  כל  שאנחנו  שנים  אלפי  כבר  תקופה...  אותה  על  לדבר  מפסיקים 
מספרים על תקופה זו... משננים... וממחישים... ומספרים... ומשחזרים... ומפרטים...  

 ...   ומחדשים... ולא מפסיקים לדוש סביב אותה תקופה לא ארוכה 

 ת ק ו פ ת   י צ י א ת   מ צ ר י ם ! ! ! !  

די מסוימת... מצד אחד לא ארוכה... אבל    הייתה תקופה  זו  יציאת מצרים  כן.. 
הסיפורים   וכמות  הזו  התקופה  אירועי  על  שנשפכה  הדיו  כמות  זאת  לעומת 
והערגה שהתנקזו במשך כל הדורות סביב רק אותה תקופה קצרה... הרי זה בגדר 

 "אילו כל הימים דיו והאגמים קולמוסים........."       

אז זהו זה שאחת מהסקרנויות הגדולות שלי זה... עם ישראל בשעתו... האם הם  
הבינו את גודל התקופה שבה הם נמצאים?? האם הם קלטו שהם נמצאים כעת  
בתקופה כזו הרת גורל וכזו משמעותית... שגם עוד אלפי אלפי שנים אנחנו לא  

הזו  בתקופה  הכי קטן שהיה  כל פסיק  ולנתח  ולספר  לדבר  עם  נפסיק  ?? האם 
יסוד   להיות  הולכת  הזו  הקצרה  שהתקופה  דעתם  על  העלו  בשעתו  ישראל 

 היסודות שעליו נשתית את כל חיינו עד סוף הדורות?  

יודע בודאות שהחוויות של   יצוייר גם שהייתי  ולו  יצוייר שהייתי אז...  לו  תבין: 
ימים אלו זה משהו שהולך להיחרת לדורי דורות ולעולם לא יפסיקו לדבר על  
גם אם   יותר...  יותר... מתאמץ  זה: הייתי משתדל קצת  יודע את  הייתי  זה.. אם 

הייתי בדיוק באמצע עבודה    הייתי בדיוק אז קצר רוח.. גם אם כשמשה היה מגיע
קשה... באמצע איזה מועקה נפשית... יתכן  שהייתי בכל זאת טיפה... טיפ טיפה  
שהולכת   תקופה  זה  תקופה...  איזה  עוד  לא  זה...  זה...  סוף  סוף  מתאמץ...  יותר 
והספורנו   והרמב"ן  דורות...  לדורי  בתורה  הולכת להיכתב  היא  מונצחת...  להיות 

יקר ידייקו בכל מילה ובכל תיאור שממחיש את המצב שאני  והאור החיים והכלי  
נמצא בו כעת...  זה משהו שהנינים שלי הולכים לספר עליו כל שנה בליל הסדר  

 עד סוף כל הדורות... אז השאלה הגדולה היא:  

האם הם!!!! הם שהיו שם... האם הם באמת קלטו שמדובר כעת בתקופה מיוחדת  
בכל קנה מידה? או שמא: רק אנחנו... במבט לאחור... אנחנו מבינים למפרע שאכן  
תקופה זו הייתה אבן הפינה להולדת העם היהודי.. אבל הם.???? אצלם זה היה  

ה קצת חריגה... אבל לא  עוד איזה 'משהו' בחיים... אמנם גם אצלם זה היה שגר 
הרבה מעבר לזה... אה?? מה אתה אומר?? הם קלטו שמדובר בתקופה מיוחדת או  

 לא???.   

 עד כאן הרהורים שלי בעקבות העבר... 

 --- 

צריך   הזו  השאלה  את  אולי  סליחה...  האסימון...  לי  נפל  פתאום  פתאום...  אבל 
להפנות אלי בעצמי!!! אולי בדיוק את השאלה שאני כעת שואל על אבותי...!!! 

- יתכן שבעוד שבעת אלפים שנה הצאצאים שלי ישאלו את אותה שאלה בדיוק
תידה... כשהנכד נין  עלי!!! כי בעוד שבע מאות שנים... אי שם עמוק בגאולה הע  --

של הנכד שלי ישב ויספר בערגה על הההיא שנה! על השנה המקודשת!!! שנת  
אותה שנה שעם ישראל נגאלו מהגלות האחרונה... גלות אדום... היא   תשפ"ד!! ה

שנת השימורים שהקב"ה שמר וציפה לגאלנו... ובשנה הזה סוף סוף בן דוד בא  
בה... וכשהנין של נין שלי יספר לנינו בהמחשה ובהטעמה על הרגעים שלפני.. ועל  

ציפיה... אותם    כל התהליך והקשיים שעברו על אותו דור שהם הם היו בסופה של
אלו שזכו שהמשיח בא בדורם...  ככל הנראה גם הנין שלי!!!! גם הוא יעמוד בתורו  

 הוא וישאל בסקרנות את אותה שאלה בדיוק שאני שואל עכשיו...  

הוא יעמוד וישאל: תגיד לו: מאוד מסקרן אותי... האם סבא שלי... זה שכבר לא  
הוא   האם  קשה...  ומעבודה  רוח  מקוצר  למשיח  לחכות  וסבלנות  כח  לו  היה 
קלט!!!!!!!! באיזה תקופה מיוחדת הוא נמצא?? האם הוא העלה על דעתו בחודש  

אם הוא לקח בחשבון  אדר ש... ש... שיתכן שזה החודש האחרון בגלות אדום!??? ה
שהחודש הזה הוא הוא הסוף וקץ לכל צרותינו, תחילה וראש לפידיון נפשנו??  
הנין שלי יעמוד וישאל: האם סבא שלי קלט בשעתו את גודל הזכיה שהוא זכה  
תקופה   אותה  על  ידברו  כולם  לאחמ"כ...  דורות  שרבבות  בתקופה  להיות 

וא  כיצד  הגאולה  סיפור  את  ויספרו  מארץ  בכיסופים...  צאתך  "כימי  התקיים  יך 
 מצרים אראנו נפלאות..."?? 

אז ניני היקר... אני אקדים אותך... ואני אענה את התשובה עוד לפני שהספקת 
לא!!! אני ממש ממש לא קלטתי   היקר... אבל לא!!! ממש  ניני  לי  לשאול... צר 

באיזה תקופה משמעותית והרת גורל אני נמצא... כן... אמרו לנו... כל הזמן  
אמרו לנו שמשיח אין שויין קומען ודווקא האמנו בזה... ואפילו חיכינו לזה...  

 אבל עדיין... לא לגמרי קלטנו... 

אתה...   שלי...  לראש  להיכנס  צריך  אתה  אותי...  להבין  בשביל  היקר:  ניני 
שתהיה בריא... נולדת בתוך הגאולה... אצלך הגאולה היא המצב הטבעי...  
סגורה...   וקופסה  בועה  זה  הגלות  אצלך  הגלות??  ואילו  הנורמה...  זה 
אבל   אותו...  סוגר  אתה  ולאחמ"כ  אותה...  פותח  אתה  רוצה  שכשאתה 

עלינו?? הדור האחרון שעדיין נמצא בתוך הגלות... אצלנו זה בדיוק    תחשוב
סבתא   הגלות...  בתוך  נולדנו  הטבעי...  המצב  היא  אצלנו  הגלות  ההיפך!! 
שלנו הגיעה מאושויץ... גדלנו על סיפורים של גלות... נולדנו לתוך הניסיונות  

ולה היא  של עמלק... אצלנו זה המצב הטבעי... אדרבה... אצלנו דווקא הגא 
סוג של קופסה... שאם אתה רוצה אתה פותח את הקופסה הזו ומתחיל  
לאחמ"כ   אבל  הגאולה...  מגיע  מעט  שעוד  ובשמחה  בתקוה  להתמלאות 
הקופסה נסגרת ואתה שוב חוזר לברררוך.. תבין אותי ניני היקר... תבין אותי  
  למה למרות כל הנבואות וכל ההבטחות המפורשות שלא יזנח לעולם ה'...
האחוזים...   במאת  בזה  ולמרות שהאמנו  היכלו...  אל  האדון  יבא  ופתאום 
וקיוינו מאוד שבימינו תיוושע יהודה, למרות כן... עולם עדיין כמנהגו נוהג...  
והפנים שלנו המשיכו להיות נפולות והמשכנו לגרור את הרגלים כאילו לא  

 הולך לקרות פה שום דבר מיוחד... 

 תבין אותי ניני היקר...  

יופי... הצלחתי לצאת יפה... הסברתי לתרץ את עצמי יפה... הנין שלי כבר 
לא מסתכל עלי מוזר... אבל מה זה עוזר לי... המציאות היא שאנחנו עלולים  

 להפסיד את התקופה המכוננת ביותר של כלל ישראל...  

וגם אם הוא התעכב עד עכשיו...    שמשיח קרוב מתמיד!!!! מה שברור הוא:  
אבל הוא יגיע... כי הקב"ה אמר שהוא יגיע... ולכן הוא יגיע... הוא מוכרח  
לשכוח,   לא  נא  חשובה:   מאוד  נקודה  להדגיש  חשוב  וכאן  להגיע... 

זו הפעם אחרונה שהוא צריך להגיע...    הוא יגיע לתמיד!!!! כשהמשיח יגיע, 
כי ברגע  שהוא יגיע...   אני רוצה שתבין: כשמשה רבינו אומר לעם ישראל  
לו:   אומר  הקב"ה  לו...  להאמין  כעת  צריכים  ישראל  ועם  הגאולה  שהגיע 

ה... תגיד להם שכמו שעכשיו תגיעה הגאולה  - ה אשר אהי- תגיד להם, אהי
ה רבינו עונה לקב"ה: אנא ה', למה להגיד  ככה גם בעתיד תבא הגאולה... מש 

להם את זה?? להגיד להם שאחרי הגאולה הזו עוד יבואו ימים קשים ואח"כ  
שוב נצטרך גאולה... ענה הקב"ה למשה: בסדר... אל תגלה להם... תגיד להם  

 שהגיע הגאולה וזהו... 

ככה היה בגאולת מצרים... אז היה צריך להסתיר את האמת מעם ישראל...  
אבל כעת אין מה להסביר... כעת זה באמת סופי סופי!!! עד הסוף סופי!!!  
למרות שהוא   למשיח  לחכות  מיוחדת  סבלנות  מאיתנו  נדרש  לחינם  לא 
יגיע זה סופי!!! יש לי חבר שקנה   יודע למה?? כי כשהוא  מתעכב... אתה 

בהר יונה.. ומסירת המפתחות התעכבה בעוד חודש ועוד חודש... ונו...    דירה 
כמה אפשר לחכות.. אבל היה לו סבלנות!!! אתה יודע למה?? כי זה היה  
דירה שלו!!! והוא ידע שברגע שהוא כן יקבל את המפתחות... אז זהו!!! זה 
זה   את  כשיודעים  לחכות...  נאלץ  שאני  האחרונה  הפעם  זה  לתמיד... 

 לים כח...  מקב

    --- 

אז נא לקחת בחשבון:  יתכן בהחלט שזה אנחנו!! יתכן שהדור הזה שכולם  
כל הדורות כשהתפללו ותחזינה    ךדיברו עליו... הדור שלנו זה הדור שבמש

עלינו... קח בחשבון שכל המצלמות   עינינו בשובך לציון ברחמים... דיברו 
עלינו...   כל  כעת  שבמשך  ומיוחד  אחד  דור  אותו  להיות  הולכים  אנחנו 

... והנה ימים באים נאום ה' ולא יאמרו עוד חי ה' אשר  הדורות ידברו עלינו 
העלה את ישראל ממצרים, אלא חי ה' אשר העלה ואשר הביא את ישראל  
מכל המקומות אשר נדחו שם",  אז איך אומר הצלם???? נא להסתדר לפני  

 יך לפני ההנצחה... ההנצחה... נא להתארגן ולחי
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